
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Adama Massalskiego

na 31. posiedzeniu Senatu
w dniu 22 kwietnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Przedstawiam treœæ Apelu nr 1 XXV Okrêgowego Zjazdu Œwiêtokrzyskiej Izby Lekarskiej z dnia 21

marca 2009 r. o poparcie stanowiska Krajowego Zjazdu Lekarzy oraz Naczelnej Rady Lekarskiej w kwe-
stii pozostawienia decyzji o okreœlaniu obszarów dzia³ania okrêgowych izb lekarskich w gestii samo-
rz¹du lekarskiego i odrzucenie poprawki do ustawy wprowadzaj¹cej w art. 3 ust. 1 przepis
o pokrywaniu siê obszarów dzia³ania izb lekarskich z podzia³em administracyjnym kraju na wojewódz-
twa. Popieram stanowisko wyra¿one przez przedstawicieli samorz¹du lekarskiego w przedmiotowej
sprawie i nadmieniam, i¿ narzucenie zrównania podzia³u izb lekarskich z granicami województw dopro-
wadziæ ma de facto do likwidacji czêœci okrêgowych izb lekarskich.

Takie dzia³anie, jak pokazuje dotychczasowe doœwiadczenie, nie ma ¿adnego praktycznego uzasad-
nienia i nie wp³ynie pozytywnie na funkcjonowanie samorz¹du lekarskiego. Nie widaæ w proponowanej
poprawce do ustawy ¿adnych konkretnych korzyœci równie¿ dla pacjentów, co dodatkowo wzmacnia
s³usznoœæ stanowiska samorz¹du lekarskiego w tej sprawie. Podkreœliæ w tym miejscu nale¿y, i¿ przy-
chylne zdanie dotycz¹ce pokrywania siê siedzib terytorialnych okrêgowych izb lekarskich z podzia³em
na województwa jest odosobnione i p³ynie z takich miast, jak Warszawa, gdzie samorz¹d lekarski wie, ¿e
i tak nie bêdzie pozbawiony siedziby swojej izby.

Nale¿y dodaæ w przedmiotowej sprawie, i¿ zmiana dotycz¹ca likwidacji czêœci okrêgowych izb lekar-
skich wi¹zaæ siê bêdzie z kosztami zmiany dokumentacji zwi¹zanej miêdzy innymi z prawem wykony-
wania zawodu, które w wiêkszoœci bêd¹ musia³y zostaæ pokryte z pieniêdzy lekarzy, albowiem
funkcjonowanie samorz¹du lekarskiego w 96% finansowane jest z ich sk³adek, a jedynie w 4% dotowa-
ne przez pañstwo. W tym miejscu nale¿y podkreœliæ z ca³¹ stanowczoœci¹, i¿ ma³e izby lepiej dbaj¹ o in-
tegracjê œrodowiska lekarskiego i pe³niej wcielaj¹ w ¿ycie postulaty samorz¹dnoœci tej grupy
wykonuj¹cej zawód zaufania publicznego.

Jak widaæ z tych okolicznoœci, nie ma ¿adnego konkretnego i zadowalaj¹cego argumentu, który prze-
konywa³by do zmiany dotychczasowego podzia³u terytorialnego i siedzib okrêgowych izb lekarskich.
Dlatego te¿, przychylaj¹c siê do apelu, o którym mowa, negatywnie oceniam poprawkê w art. 3 ust. 1
ustawy o izbach lekarskich i mam nadziejê, i¿ Pani Minister ponownie przeanalizuje g³osy œrodowiska
lekarskiego w tej sprawie.

Szanowna Pani Minister, w przedmiotowej sprawie w pe³ni popieram stanowisko wyra¿one w Apelu
Nr 1 Okrêgowego Zjazdu Lekarzy ŒIL z dnia 21 marca 2009 r. i jeszcze podajê w tym miejscu fakt, i¿ inne
zawody zaufania publicznego, takie jak adwokaci czy radcowie prawni, nie maj¹ narzuconego sposobu
podzia³u terytorialnego swoich rad czy izb, co chce siê obecnie uczyniæ wzglêdem œrodowiska lekarskie-
go. W moim odczuciu nale¿y dokonywaæ zmiany tam, gdzie ma to jakieœ racjonalne uzasadnienie, a nie
niszczyæ samorz¹dnoœci tam, gdzie ona ju¿ dobrze w tym zakresie funkcjonuje.

Przekazujê swoje uwagi odnoœnie do proponowanej poprawki do ustawy, maj¹c nadziejê, i¿ resort
zdrowia dokona powtórnej analizy zmian w przepisach i dojdzie do wniosku, i¿ bezprzedmiotowa jest
zmiana siedzib okrêgowych izb lekarskich i likwidacja czêœci z nich.

Z powa¿aniem
Adam Massalski




